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Natuurgras heeft de toekomst. Zeker in deze economische recessie. Er 

is de laatste jaren op zeer veel plaatsen kunstgras aangelegd, een grote 

investering. Aangezien opdrachtgevers daartoe regelmatig te lichtzinnig 

over besloten, komt menige gemeente en club nu in de problemen. Het 

beste advies zou nu zijn ‘geen kunstgras meer aanleggen en extra zuinig 

zijn op natuurgras, dat zich bewezen heeft als rendabel en met een lange 

levensloop.’  

 

Tien jaar geleden maakte geen wethouder, voorzitter of penningmeester 

zich nog zorgen over de sportbegroting. Laat staan over het voorbestaan 

van sportverenigingen. En hierdoor was kunstgras nog nauwelijks populair. 

Door ’s-werelds beste graszaadveredelaars binnen onze landsgrenzen lagen 

overal de mooiste natuurgrasvelden van de wereld, die vaak al de kwaliteit 

van het spel aangaven dat er op werd gespeeld en ook de mate aangaf 

waarop de club door haar leden en vrijwilligers werd gedragen. Voetbal was 

een sport waar natuur en mens de eindstand bepaalden. Er werd gelachten 

en gehoond om een uitglijder en genoten van de mooiste slidings in het 

veld om nog maar te zwijgen over de situatie voor het doel... De kinderen 

kwamen, doorgaans matig gedoucht en met het gras nog in de oren, 

zaterdagmiddag met de meest fantastische verhalen thuis en werden helden 

in de stromende regen en de daarbij horende modder. Kunstgras leefde 

gewoon niet.

De afgelopen tien jaar heeft de realisatie van kunstgrasvelden een flow 

beleefd. Ze zijn als paddenstoelen uit de grond geschoten en er is een 

geweldige ontwikkeling doorgemaakt. Kunstgras is een prachtig product, 

daar mag geen twijfel over bestaan. Het leek dé oplossing. Maar op dit 

moment blijkt dat gemeenten en verenigingen zich er flink mee in de 

financiële nesten gewerkt hebben. Alleen diegenen die destijds bij de 

realisatie van de nieuwe kunstgrasmat een goed vervangingsinvesteringsplan 

hebben gekoppeld aan de aanschaf kan de toekomst met een gerust hart 

tegemoet zien. Want helaas hebben gemeenten en clubs vaak niet goed 

genoeg nagedacht over de consequenties van de aanschaf van kunstgras. 

Kunstgras blijkt duurder in onderhoud te zijn dan gedacht en sommige 

partijen hebben er geen rekening mee gehouden dat de kunstgrasmat 

na verloop van tijd vervangen moet worden, hetgeen weer een hoop 

geld kost. Eenmaal gekozen voor kunstgras, zit men er echter langjarig 

aan vast. Geregeld is er ook voor kunstgras gekozen als prestigeobject, 

terwijl niet berekend was of het dure product ook daadwerkelijk nodig 

was door te weinig speelcapaciteit. Wat gemeenten en club zich ook niet 

altijd hebben gerealiseerd, is de impact van een mogelijke financiële crisis. 

Op dit moment hebben gemeenten niet zo gemakkelijk meer beschikking 

over vervangingsgelden. Hun kas is leeg en sponsoren laten, vaak 

noodgedwongen, de sportclubs in de steek. Hierdoor moeten gemeenten 

en clubs zonder vervangingsinvesteringsplan de vervangingen uitstellen.  

Dit kan sportverenigingen potentieel de kop kosten in de toekomst. Het 

kunstgras werkt dan als een strop. 

 

Natuurgras is een oplossing in de actualiteit van bezuinigingen. Waar 

liggen de mogelijkheden om deze recessie goed op te kunnen vangen? 

Een van de manieren is om de kunstgrasvelden maximaal te ontlasten 

door sportveldgebruikers zoveel mogelijk te laten spelen op gewone 

trainingsvelden of op natuurgras wedstrijdvelden, ook al zullen spelers of de 

trainers er niet altijd blij mee zijn. De beheerders van kunstgrasvelden zullen 

er ook vaker voor gaan kiezen om hun velden met zoveel mogelijk rubber-

infill in te strooien, zodat ze het veld zo min mogelijk slijtage oploopt. Het 

zal hen daarbij weinig kunnen schelen dat het veld zwart in plaats van 

groen oogt en wat de veldgebruikers daarvan vinden. 

Clubs die naast de kunstgrasvelden ook beschikken over natuurgrasvelden 

kunnen dus keuzes maken en zo wellicht de crisis goed doorstaan. Clubs 

met louter kunstgras, of die feitelijk te weinig (financiële) capaciteit hebben 

voor kunstgras, mogen hun borst natmaken en komen aan de bedelstaf. We 

kunnen concluderen dat, met het teruglopen van de ledenaantallen, verdere 

investeringen in kunstgras onverantwoord en overbodig zijn geworden. 

Gemeenten en clubs moeten zuiniger gaan worden op natuurgras, dat heeft 

al ruimschoots heeft bewezen dat het levensloopbestendig is. 
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